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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

J.nr. 2016-2073 

 

Den 9. marts 2016 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 499 (MOF alm. del) 

stillet 12. februar 2016 efter ønske fra Miljø- og Fødevareudvalget. 

 

 

Spørgsmål nr. 499 (alm. del) 

      

Er ministeren enig i, at man i Norge opfatter saneringen af svinebesætninger 

som en succes i forhold til at håndtere MRSA? 

 

Svar: 

 

I DR’s videoklip om MRSA fra 30. januar 2016 udtaler Carl Andreas Grøntvedt, 

svineforsker, Veterinærinstituttet, Norge: ”Jeg er stolt over den indsats, der bliver 

gjort i Norge.” Han udtaler desuden: ”(…) i de allerfleste tilfælde – over 90 % - har 

saneringen været vellykket første gang.”   

 

Den tidligere regering i 2014 nedsatte en MRSA -ekspertgruppe bestående af 

repræsentanter fra Fødevarestyrelsen, Sundhedsstyrelsen, Statens Serum Institut, 

Den Danske Lægeforening, DTU Veterinærinstituttet og Den Danske 

Dyrlægeforening samt eksperter fra Veterinærinstituttet i Norge.  Det bemærkes, 

at ekspertgruppen udtalte i MRSA-risikovurderingen fra december 2014, at 

”sanering ikke vurderes at være realistisk på nuværende tidspunkt, da der ikke er 

tilstrækkelig viden om smittevejene for husdyr-MRSA”. 
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